

## **AUTHOR BIOGRAPHY**

Leslie Zemeckis is a best-selling author, actress, and award-winning documentarian. Leslie's critically acclaimed films include *Behind the Burly Q*, the true story of old-time burlesque in America which ran on Showtime. The film, championed by such publications as *USA Today* and *The New Yorker*, reveals the never-before told stories of the men and women who worked in burlesque during its Golden Age; *Bound by Flesh* about Siamese twin superstars Daisy and Violet Hilton which debuted at number 5 on Netflix, and the award-winning *Mabel, Mabel, Tiger Trainer* chronicling the extraordinary world of the first female tiger trainer, Mabel Stark, in the early part of the 20<sup>th</sup> century.

Zemeckis is the author of three best-sellers, *Behind the Burly Q*, the definitive oral history of burlesque, *Goddess of Love Incarnate; the Life of Stripteuse Lili St. Cyr* and *Feuding Fan Dancers*, about Sally Rand, Faith Bacon and the golden age of the showgirl (a SCIBA finalist for biography). She is currently working on her fourth book.

As an actress she has worked in films alongside Tom Hanks, Steve Carell, Jim Carrey and Richard Lawson.

Zemeckis is the founder of the program "Stories Matter," female storytellers mentoring underserved future female storytellers, which she plans on turning into a national program supporting untold stories and mentoring new voices. She founded and is curating the ENTITY Magazine book club which commenced February 2021 with author Christina Hammonds Reeds (other guests will include Randa Jarrar, Laura Bates, Nicole Chung).

Honored for her work inspiring women, in 2021 Zemeckis will be awarded the Ellis Island Medal of Honor in part for "sharing and preserving stories of women who were once marginalized and stigmatized . . ." but due to her work "these women are now celebrated for their independence and personal agency." The Medal is officially recognized by both Houses of Congress and is one of our nation's most prestigious awards. Past recipients include Presidents Clinton and Reagan, Elie Wiesel, Sen. John McCain and HSH Prince Albert II of Monaco.

Leslie has a book column in the *Montecito Journal*, and is a frequent contributor to *Huffington Post*, *Medium*, *Talkhouse* and has written for *W Magazine* and *Stork Magazine* and a monthly book column in the *Montecito Journal*. She has presented her work and spoken at panels and Universities including Santa Barbara City College, Los Angeles Times Festival of Books, The Chicago Club, Chicago History Museum, MoMa, Burlesque Hall of Fame, Burly Con, Women's History Month panels. [www.lesliezemeckis.com](http://www.lesliezemeckis.com)

In 2001, she married director Robert Zemeckis (back to the future Forest Gump), with whom she had two children. She has appeared in several of her husband's films: *Le Pôle express* (2004), *The Legend of Beowulf* (2007) and *Scrooge's Funny Christmas* (2009).

In addition to her acting career, she has notably directed three documentaries: *Behind the Burly Q* (2010) on burlesque, *Bound by Flesh* (2012) on the Siamese sisters Daisy and Violet Hilton, and *Mabel, Mabel, Tiger Trainer* (2017) on tamer Mabel Stark.

## BIOGRAPHIE DE L'AUTEUR

Leslie Zemeckis est une auteure, une actrice et un documentariste primée. Les films de Leslie acclamés par la critique incluent *Behind the Burly Q*, la véritable histoire du burlesque d'antan en Amérique qui a été diffusée sur Showtime. Le film, soutenu par des publications telles que USA Today et The New Yorker, révèle les histoires inédites d'hommes et de femmes qui ont travaillé dans le burlesque pendant son âge d'or; *Bound by Flesh* à propos des superstars jumelles siamoises Daisy et Violet Hilton, qui a fait ses débuts au numéro 5 sur Netflix, et du primé *Mabel, Mabel, Tiger Trainer* relatant le monde extraordinaire de la première entraîneuse de tigres, Mabel Stark, au début de la 20<sup>ième</sup> siècle.

Zemeckis est l'auteur de trois best-sellers, *Behind the Burly Q*, l'histoire définitive du burlesque, *Déesse de l'amour incarné*; la vie de *Stripteuse Lili St. Cyr* et *Feuding Fan Dancers*, sur Sally Rand, Faith Bacon et l'âge d'or de la showgirl (finaliste SCIBA pour la biographie). Elle travaille actuellement sur son quatrième livre.

En tant qu'actrice, elle a travaillé dans des films aux côtés de Tom Hanks, Steve Carell, Jim Carrey et Richard Lawson.

Zemeckis est la fondatrice du programme «Stories Matter», des conteuses qui encadrent les futures conteuses mal desservies, qu'elle prévoit de transformer en un programme national soutenant des histoires inédites et encadrant de nouvelles voix. Elle a fondé et organise le club de lecture du magazine ENTITY qui a débuté en février 2021 avec l'auteure Christina Hammonds Reeds (les autres invités comprendront Randa Jarrar, Laura Bates, Nicole Chung).

Reconnue pour son travail inspirant les femmes, Zemeckis recevra en 2021 la médaille d'honneur d'Ellis Island en partie pour «avoir partagé et préservé les histoires de femmes autrefois marginalisées et stigmatisées. . . » mais grâce à son travail, «ces femmes sont maintenant célébrées pour leur indépendance et leur capacité d'action personnelle». La médaille est officiellement reconnue par les deux chambres du Congrès et est l'une des récompenses les plus prestigieuses de notre pays. Les anciens récipiendaires sont les présidents Clinton et Reagan, Elie Wiesel, le sénateur John McCain et SAS le Prince Albert II de Monaco.

Leslie a une chronique de livres dans le Montecito Journal, et est un contributeur fréquent au Huffington Post, Medium, Talkhouse et a écrit pour W Magazine et Stork Magazine et une chronique mensuelle dans le Montecito Journal. Elle a présenté son travail et pris la parole dans des panels et des universités, notamment le Santa Barbara City College, le Los Angeles Times Festival of Books, le Chicago Club, le Chicago History Museum, le MoMa, le Burlesque Hall of Fame, le Burly Con, les panels du Women's History Month. [www.lesliezemeckis.com](http://www.lesliezemeckis.com)

En 2001, elle épouse le réalisateur Robert Zemeckis (*back to the future*, *Forest Gump*), avec qui elle a deux enfants. Elle est apparue dans plusieurs films de son mari: *The Polar express* (2004), *The Legend of Beowulf* (2007) et *Scrooge's Funny Christmas* (2009).

En plus de sa carrière d'actrice, elle a notamment réalisé trois documentaires: *Behind the Burly Q* (2010) sur le burlesque, *Bound by Flesh* (2012) sur les soeurs siamoises Daisy et Violet Hilton, et *Mabel, Mabel, Tiger Trainer* (2017) sur dompteuse Mabel Stark.

